
 

SPØRGSMÅL NR.  S 545 

§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE 

Til: Justitsministeren 

Dato: 26. januar 2016 

Stillet af: Josephine Fock (ALT)  

Hvad vil ministeren gøre med henblik på at sikre, at politiet ikke fremover 

anvender den af Rigsadvokaten udarbejdede instruks, som er omtalt i 

artiklen »Det virker ikke særligt betryggende« i Information den 24. oktober 

2015?  

(Spm. nr. S 545). 

Begrundelse 

Af den nævnte artikel fremgår det, at politiet har anvendt den af 

Rigsadvokaten udarbejdede instruks således, at oplysninger om anvendelse 

af gps-overvågning i forbindelse med straffesager i flere tilfælde er blevet 

undtaget fra forsvarets aktindsigt og således hemmeligholdt for sigtedes 

forsvarsadvokater. Det fremgår af artiklen, at retten i Randers var af den 

opfattelse, at oplysninger om gps-overvågning ikke kan undtages fra 

forsvarets aktindsigt, uanset om oplysningerne ikke umiddelbart fremgår af 

politirapporten, jf. følgende udtalelse: »Retten finder, at oplysninger om de 

tiltaltes samlede færden i perioden 29. januar til 25. februar 2013 under de 

givne omstændigheder er af central betydning for straffesagen. Materialet er 

følgelig omfattet af forsvarernes aktindsigt«. 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 

Den 26. januar 2016 

 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til 

spørgeren på Josephine.Fock@ft.dk, 

adam.bang@ft.dk og til 

Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 
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